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Végül Papp István ismertette a Fővárosi Szabó 
Ervin Könyvtár Központi Könyvtárának restaurálá
sára és bővítésére irányuló terveket, amelyeket a 
szakmai program alapján Hegedűs Péter építész
mérnök (a békéscsabai Megyei Könyvtár egyik 
tervezője) és csapata készített el (a belsőépíté
szeti terv Hefkó Mihály munkája). Az építési mun
kálatok 1998 őszén megindultak, várhatóan 2001-
ben fejeződnek be. 

A magyar könyvtárosok előtt nagy feladatok 
állnak, mert úgy tűnik, hogy valóban lehetőség lesz 
néhány új könyvtár felépítésére. A konferencián 
érezhető volt, hogy a könyvtárosok készülnek a 
feladatok megvalósítására, és érzik a felelősség 
súlyát. 

Teveli Judit 

Az INTAMEL Budapesten 

Másodízben rendezte Budapesten éves konfe
renciáját a Nagyvárosi Könyvtárak Nemzetközi 
Szövetsége (International Association of Metropo
litan City Librahes = INTAMEL). A 400 000-nél 
több lakosú városok könyvtárait 1967 óta tömörítő 
szervezet először 1981-ben tartotta rtt konferenciá
ját, 1998-ban pedig augusztus 30. és szeptember 
5. között. A konferencia témája: Az INTAMEL és 
Kelet-Közép-Európa nagyvárosai. 

A szervezet tagjai ugyanis Nyugat- és Észak-
Európa, valamint Észak-Amerika nagyvárosi 
könyvtárai. Régiónkból az alapító tag Prágán kívül 
csak Budapest tagja a szervezetnek 1978 óta, 
Pozsony pedig három esztendeje. Ezért fogadta 
örömmel meghívásunkat és témajavaslatunkat a 
szervezet, amely időnként .kirándul" a világ olyan 
részére, ahol kevéssé ismert a tevékenysége (így 
pl. 1973-ban Újdelhiben, 1975-ben Lagosban, 
1997-ben Perthben tartotta konferenciáját, nem 
titkoltan azzal a céllal, hogy abból a régióból tobo
rozzon új tagokat). Esetünkben a rendszerváltás 
után a régió iránt megnövekedett érdeklődés is 
indokolta a helyszín- és témaválasztást. 

Úgy véljük, Budapestet földrajzi helyzete alkal
massá teszi bizonyos hídszerep betöltésére, a 
régió - még nem INTAMEL-tag - nagyvárosi 
könyvtárainak meghívására, és az INTAMEL-lel 
való megismertetésére. A Soros-alapítvány East 
East programjának nagyvonalú támogatása lehe
tővé is tette 19 kolléga részvételét a konferencián 
Kelet-Közép-Európából. 

Részvételük nem volt formális, többen közülük 
aktív résztvevői (előadók, vitapartnerek) voltak a 
konferenciának. A konferencia induló napjának 
programja Az INTAMEL feladatai és lehetőségei 
Kelet-Közép-Európában volt. A témát a szervezet 
elnöke, Andrew Miller, a glasgowi Mitchell Library 
igazgatója, illetve Borye Sorensen, a koppenhágai 
Városi Könyvtár igazgatója (mellesleg az IFLA VB 
tagja) közelítette .nyugati" oldalról, Anna Bimkova, 

a prágai Városi Könyvtár igazgatója és Florin 
Rotaru, a bukaresti Városi Könyvtár igazgatója 
„keleti" oldalról kapcsolódott hozzájuk. De részt 
vettek (pl. Jozef Wojciehowski, a krakkói Városi 
Könyvtár igazgatója) előadóként is A nagyvárosi 
könyvtárak szervezési kérdései cfmű téma vitájá
ban. 

E két - a konferencia fö témájához kapcsolódó 
- vitaülés mellett a rendező országnak módja van 
bemutatni saját könyvtári rendszerét, könyvtári 
intézményeit. A magyar könyvtári rendszer aktuális 
kérdéseiről (stratégiai feladatok a törvénykezés 
után, finanszírozási kérdések, MOKKA stb.) a 
legilletékesebbektől kaptak tájékoztatást a konfe
rencia résztvevői. A magyar könyvtárak közül a 
nemzeti könyvtár, a Közép-európai Egyetem 
Könyvtára, a házigazda Fővárosi Szabó Ervin 
Könyvtár központja (beleértve a rekonstrukció ter
vének ismertetését is) és néhány kerületi könyvtá
ra, valamint a kecskeméti Katona József Megyei 
és Városi Könyvtár meglátogatása szerepelt a 
programban. A konferencia utolsó napján került 
sor a szervezet hivatalos közgyűlésére (business 
meeting), amelyen megválasztották az új elnököt 
(Dániel Wilson, a St. Louis County PL. igazgatója) 
és pénztáros-főtitkárt (Jan Boman, a stockholmi 
Városi Könyvtár igazgatója). 

A budapesti INTAMEL-konferencíán 23 ország
ból 37 város könyvtárának igazgatói, illetve helyet
tesei vettek reszt, összesen 53-an. A résztvevők 
létszámát tekintve az eddigiek közül a legnagyobb 
INTAMEL-konferencia volt. A résztvevők igen sike
resnek minősítették nemcsak azért, mert néhány 
kelet-közép-európai kolléga rtt helyben belépett, 
többen pedig jelezték, hogy be kívánnak lépni, 
hanem mondanivalója, szakmai rendezvényei miatt 
is. Úgy gondoljuk, jól szolgálta a magyar könyvtá
rak nemzetközi megismertetését is. 

Kiss Jenő 
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